
گروه سیاسی- سیدمجید حسینی: 
اعضای کابینه چهاردهم روز چهارشنبه 
طبق روال هر هفته بعد از جلسه هیات 
با حضور در جمــع خبرنگاران  دولت 
مختلف  زمینه های  در  آنها  سوالات  به 

پاسخ دادند.
توصیه پزشکیان به استانداران

رئیس جمهوری در جلســه هیات دولت  
ضمــن تبریــک و آرزوی موفقیــت برای 
اســتانداران خراسان رضوی، فارس و یزد، از 
آنان خواست همه تلاش خود را برای تحقق 
گفتمان وفاق ملــی و بکارگیری مدیران بر 
اساس توانمندی ها فارغ از جنسیت و باور و 

قومیت به کار بگیرند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاست 
جمهوری، مسعود پزشکیان رئیس جمهوری 
در سخنانی ضمن توصیه استانداران جدید 
به تلاش مســتمر برای تحقق گفتمان وفاق 
ملی و همچنین اهداف دولت در بخش های 
مختلــف اقتصــادی، سیاســی، فرهنگی و 
اجتماعی،  بر لزوم توجه به استفاده از ظرفیت 
جوانان نخبه، بانوان و اقوام و مذاهب مختلف 
بدون در نظر گرفتن رویکردهای جناحی و با 
تاکید بر اصول مهم شایستگی، توانمندی و 

کارآمدی تاکید کرد.
پزشــکیان همچنین از استانداران جدید 
خواست در توسعه استان ها ملاحظات زیست 
محیطی، رفــع ناترازی های انرژی، مدیریت 
منابع و مصارف، پیگیری مجدانه برنامه دولت 
برای رفع کمبود در حوزه فضاهای آموزشی، 
اســتفاده بهینه از ظرفیت های اســتان های 
محل ماموریت خود و رســیدگی جدی به 
محرومان را در دستور کار خود داشته باشند.

مهاجرانی: موضوع فیلترینگ در 
دولت در حال پیگیری است

اعلام کــرد: موضوع  ســخنگوی دولت 
فیلترینگ در جلسه هیئت دولت مطرح شد 

و وزیر ارتباطات در حال پیگیری هستند.
به گــزارش ایســنا، فاطمــه مهاجرانی 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران، اظهار کرد: ۴۱ درصد از  پاداش 
پایان خدمت بازنشستگان آموزش و پرورش 

در سال ۱۴۰۲ پرداخت شد.
وی همچنین از ســفر معاون زنان رئیس 
جمهوری به طبس خبــر داد و هدف آن را 
دیــدار با خانواده های داغــدار حادثه معدن 
طبس اعلام کرد و افزود: در این سفر معاون 
رئیس جمهوری بسته حمایتی مصوب دولت 
را در اختیار خانواده های داغدار حادثه معدن 
قرار می دهد تا کمی از فشار روحی آنها کم 
شود و مشکلات معیشــتی آنها تا حدودی 

مرتفع شود.
ســخنگوی دولت در ادامه با اعلام اینکه 
سه استاندار با تصویب هیات وزیران انتخاب 
شدند، گفت: غلامسحین مظفری به عنوان 
امیری  استاندار خراسان رضوی، حسینعلی 
به عنوان استاندار فارس و محمدرضا بابایی 

به عنوان استاندار یزد انتخاب شدند.
مهاجرانــی همچنیــن به بیــان آخرین 
وضعیت فیلترینــگ در دولــت چهاردهم 
پرداخت وخاطرنشان کرد: موضوع فیلترینگ 
در جلســه هیــات دولت مطرح شــد که 
وزیــر ارتباطــات در حال پیگیری اســت. 
رئیس جمهــور برهمان عهدی که بســتند، 

هستند.
مهاجرانــی در ادامــه تصریــح کرد که 
پرداخت به گندمکاران هم مورد بررسی قرار 

می گیرد تا حل شود.
اســتانی  ســفرهای  دربــاره  وی 
رئیس جمهوری نیز بیان کرد: برنامه ســفر 
رئیس جمهــوری در حــال طراحی اســت. 
وی در ایــن روزها چند ســفر خارجی مثل 
نیویورک، قطر و ترکمنستان داشتند و بعد از 
آن سفرهای استانی طبق برنامه ریزی انجام 
خواهد شد، البته نمی خواهیم در این سفرها 
قول هایی بدهیم که امکان تحقق آنها وجود 

ندارد، زیرا این مساله در درازمدت به اعتبار 
دولت خدشه وارد می کند و رابطه دولت ملت 

هم دچار خدشه می شود.
وی در خصوص تعیین سقف جدید برای 
سوخت گیری خودروها در روزهای گذشته، 
گفت: ما در کشور ناترازی های جدی داریم، 
ولــی همانطور کــه رئیس جمهــوری قول 
داده اند، قبل از کار کارشناسی هیچ تصمیمی 
گرفته نمی شود. بعد از حمله موشکی ایران 
اتفاقی که در مســاله بنزین رخ داد به دلیل 
حجم زیاد تقاضا بود که باید مدیریت می شد.

ســخنگوی دولت دربــاره تاثیر عملیات 
نظامی ایــران بر بازار ارز نیــز گفت: میزان 
تغییر در بازار ارز بسیار و کم بود. تغییر ۳-۲ 
هزار تومانی کم بود و بازار دچار نوسان جدی 

نشد.
هشدار وزیر ارتباطات درباره 

فیلترشکن ها
سید ستار هاشمی در حاشیه جلسه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: موضوع 
فیلترینگ مطالبه عمومی است و از ابتدا هم 
این موضوع را پیگیری کرده ایم و در دستور 

کار جدی ما قرار دارد.
وی افزود: ما با تمــام توان و انرژی برای 
گشــایش در این زمینه موضــوع را دنبال 
می کنیم و از ابتدا کارگروه های ویژه در این 
زمینه تشــکیل دادیم و خودم هم در آن ها 

حضور داشتم.
وزیــر ارتباطات یــادآور شــد: در آینده 
نزدیک به جمع بندی مناســبی می رسیم و 
اخبار خوبــی را در این زمینه به مردم اعلام 

می کنیم.
هاشــمی بیان کرد: ما نیــز به وضعیت 
موجود نقد داریــم و درباره محدودیت های 
ایجاد شده با ادله مختلف باور داریم باید در 
ایــن محدودیت ها تغییر نگرش و نگاه اتفاق 

بیفتد و به روز آوری شود.
هاشــمی ادامه داد: یکی از دلایل مربوط 
به امنیت ســایبری اســت. بــه روایت آمار 
در گزارش هایی که منتشــر شــده به طور 
متوســط حدود دو سوم از مشترکان همراه 
از فیلترشکن ها استفاده می کنند که بسیاری 
از آن ها از مجاری غیررسمی در اختیار قرار 
می گیرد و باعث می شــود این گوشی ها یا 
سیســتم ها به عنوان بستری برای حمله به 
زیرســاخت های کشور مورد اســتفاده قرار 
گیرد که آســیب جدی به امنیت سایبری 

است.
وزیــر ارتباطات تاکید کرد: اســتفاده از 
فیلترشــکن ها هزینه مالی به سبد خانوارها 
اضافه کند و گردش مالی غیرشــفافی دارد. 
بررسی ها نشان می دهد بخشی از این اقتصاد 
غیرشــفاف از جیب دولت خارج شده است 
و به جای اینکه برای توســعه زیرســاخت 

استفاده شود وارد بازار غیرشفاف می شود.

هاشــمی یادآور شــد: از باب فرهنگی، 
فرزندان ما در معرض انواع و اقسام محتواها 
قــرار گرفته اند کــه نگرانی هایــی را ایجاد 
می کنــد. در محتوایی که قبــل از ۱۴۰۱ و 
فضای محدودســازی وجود داشــت چنین 

چیزی را شاهد نبودیم.
وی گفت: از نظــر فرهنگی کارکرد این 
بحث زیرســوال اســت. کیفیت شبکه نیز 
متاثر از آن شده و عملًا مردم نیز از کیفیت 
گلایه هایی داشته باشــند که به حق است. 
باید زیرساخت های ارتباطی را ارتقاء دهیم. با 
اجماع و وفاق و تعامل می توان این گشایش 
را ایجاد کرد و کیفیت اینترنت را به صورت 

مشخص بالا برد.
وزیر ارتباطات درباره وابستگی های نسبی 
کرد:  تصریح  فیلترشــکن ها  فروشــندگان 
کارهای امنیتی و اطلاعاتی در این خصوص 
انجام شده اســت اما به دلایل متعدد شاید 
خیلی راهگشــا نباشد. در کوتاه مدت ممکن 
است کمک کننده باشد اما در طولانی مدت 

راهگشا نیست.
هاشمی افزود: اگر بر گردش مالی فروش 
فیلترشکن که در داخل کشور اتفاق می افتد 
تمرکز کنید، این مبالغ به ســمت رمزارزی 
مــی رود و عملًا امکان پایــش وجود ندارد. 
اگر در بحث هــای مرتبط بــا فیلترینگ و 
گشایش های آن به عنوان مطالبه عمومی و 
وعده دولت می گوییم شتابزده عمل نکنیم 
به همین دلیل است، چون اقدامات شتابزده 
ممکن است ما را به اهداف مشخص نرساند.

وی درباره بررسی میزان مصرف مردم و 
اینکه عده ای اعتقاد دارند بســته ها زودتر از 
موعد به اتمام می رسد، گفت: این گزارش ها 
را از مردم به صورت مســتقیم و نمایندگان 
مــردم دریافت کرده ایم و بــر مبنای آن به 
تیم جدیدی که در سازمان تنظیم مقررات 
مســتقر شــده اند، دو ماموریت مشــخص 
داده ایم؛ اول بررسی میزان مصرف اینترنت و 
واقعی بودن آن است که باید به پایش جدی 

منجر شود.
هاشــمی ادامــه داد: ماموریت دیگر هم 
بحث هــای مربــوط به پوشــش و کیفیت 
اولیه  اینترنت در روستاهاست. گزارش های 
اســتخراج شــده و امیدواریم در بازه زمانی 
کوتاه مدت نشســت رســانه ای بــا حضور 

رسانه ها باشیم.
وزیــر ارتباطات دربــاره وضعیت صنعت 
فضایی نیــز اظهار کــرد: در بحث صنعت 
ماهواره ای و فضایی و توســعه ماهواره ها با 
جدیت بیشتر موضوع را دنبال خواهیم کرد. 
به رئیس ســازمان فضایی ماموریت دادیم 
بــا نگاهی که در دولت گذشــته موضوع را 
دنبال کردند در این مســیر همراه ما باشند. 
آقای سالاریه از نظر تخصصی و دانشی جزو 
چهره های برتر کشور است از این رو در ادامه 

مسیر ابقا شده است.
تغییری در پرداخت 

یارانه ها ایجاد نمی شود
حمید پورمحمدی رئیس سازمان برنامه و 
بودجه در حاشیه جلسه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: موضوع همسان سازی 
حقوق بازنشستگان در جلسه دولت مصوب 

شد و با ابلاغ، احکام صادر خواهد شد.
وی یادآور شد: دیروز در مجلس توضیح 
دادم کــه دو موضوع مشــکل قانونی دارد؛ 
یکی متناسب ســازی حقوق بازنشستگان و 
دیگری هم مطالبات گندمــکاران. در مورد 
مطالبات گندمکاران هم حدود ۱۲ میلیون 
تن گندم خریداری شــد و قیمتی تقدیمی 
که دولت بایــد برای آن بپردازد حدود ۲۲۰ 
هزار میلیارد تومان اســت کــه تا الان ۱۶۷ 
هزار میلیــارد تومان آن که در قانون بودجه 
پیش بینی شد، پرداخت شد و برای مازاد آن 
اجازه نداشتیم که با هماهنگی قوا، امروز در 

جلسه سران قوا مطرح می شود.
پورمحمــدی اظهار کرد: قرار اســت به 
ســازمان برنامه مجوزی دهنــد تا با فوریت 
مطالبات گندمــکاران را به ویــژه در مورد 
کســانی که در مناطق سردســیر هستند و 

مطالبات شان پرداخت نشده، وصول شود.
پورمحمدی تاکید کرد: جلســات دولت 
به لایحــه بودجه می پردازد و ارقام در دولت 
بحث شده است و در کنار آن در جلساتی بین 
حوزه های اقتصادی دولت و مجلس گفت وگو 
و دیدگاه ها را بهم نزدیک می کنیم. به فوریت 
به احکام هــم خواهیم پرداخــت تا لایحه 
بودجه را در موعد مقرر تقدیم مجلس کنیم. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: افزایش 
حقوق کارمندان به این شــیوه است که هم 
افزایش حقوق و هم عدالت را در پرداخت در 
نظر بگیریم. ضریب افزایش حقوق ۲۰ درصد 
است اما معافیت حقوق بگیرانی که کمترین 
حقــوق را می گیرند ۱۰۰ درصــد افزایش 
می یابد. کســانی کــه تــا الان ۱۲ میلیون 
تومان حقــوق می گرفتند و از مالیات معاف 
بودند به ســقف ۲۴ میلیون تومان می رسد. 
کســانی که تــا ۲۴ میلیون تومــان حقوق 
می گیرند از پرداخت مالیات معاف می شوند. 
وی ادامه داد: همچنین دولت پرداختی بابت 
اجرای قانون جوانی و جمعیت خواهد داشت 
که حدود هشــت درصد بــه پرداختی های 
دولت اضافه خواهد شــد و کســانی از آن 
بهره مند می شــوند که در قانــون جوانی و 
جمعیت قید شده اند، بر این اساس متوسط 
پرداختی های دولت ۲۸ درصد خواهد بود و 
اگر معافیت هایی هم که داده شــده، در نظر 
گرفته شــود بیش از ۳۰ درصد خواهد شد. 
پورمحمدی همچنین تصریح کرد: تغییری 
در پرداخت یارانه ها ایجاد نمی شود و درباره 
حامل های انرژی و تغییر قیمت  آن نیز هیچ 

گفت:  رئیس جمهــوری  اول  معاون 
مشکل دریاچه ارومیه، تنها یک بحران 
نیست،  استان همجواردریاچه  برای سه 
بلکه یک بحران ملی اســت که حل آن 
هم »عزم ملی« و راهکار ملی نه محلی 

را می طلبد.
به گــزارش ایرنــا، محمدرضا عــارف در 
نخستین جلسه »کارگروه ملی نجات دریاچه 
ارومیه« در دولت چهاردهم که با حضور وزیر 
جهاد کشاورزی و معاون علمی رئیس جمهور، 
روسای سازمان های محیط زیست و سازمان 
برنامه و بودجه، اســتانداران استان های حوزه 
آبریــز دریاچه ارومیه و مدیران ســازمان ها و 
دستگاه های عضو کارگروه ملی نجات دریاچه 
ارومیه برگزار شد گفت: مشکل دریاچه ارومیه، 
تنها یک بحران برای سه استان همجواردریاچه 
نیست، بلکه یک بحران ملی است که حل آن 
هم »عــزم ملی« و راهکار ملــی نه محلی را 

می طلبد.

وی بــا بیــان اینکــه قبل از شــروع کار 
»کارگروه ملــی دریاچه ارومیــه«، وضعیت 
فاجعه باربود بیان کرد: مشکل دریاچه ارومیه، 
ازمهمترین مسائل ملی امروز ایران است و ما 
اکنون برای حل آن، نیاز به یک عزم ملی داریم 
و اکنون زمان آن است که تصمیمات درستی 
که در دولت های گذشــته گرفته شده است 
را عملی کنیم. معــاون اول رئیس جمهوری 
افزود: اگر کم کاری ها را متوجه یکدیگرکنیم،   
بحران بزرگتر خواهد شــد اما باید با جدیت 
دنبال راهکارباشیم و دیگر نمی شود با رویکرد 
»منطقه ای« و »استانی« مشکل را حل کرد، 
با آنکه  استان های آذربایجان شرقی وغربی و 
کردســتان که در همسایگی دریاچه هستند 
نقش برجســته ای برای نجات دریاچه دارند 
اما واقعیت این اســت که تنها یک عزم ملی 

می تواند ارومیه را نجات دهد.
عارف عنــوان کرد: دریاچــه ارومیه، تنها 
دریاچه  جهان نیست که با بحران روبرو شده 

وکشــورهای دیگر نیز با چنین بحرانی روبرو 
بوده اند که آن را حــل کرده اند  اکنون ما نیز 
باید با اســتفاده از دستاوردهای این کشورها، 
بحران دریاچه ارومیه را حل کنیم. وی با اشاره 
به بحث چاه های آب غیرمجاز و گســترش بی 
ضابطه سطح زیر کشت زمین های کشاورزی 
در حــوزه آبریز دریاچه ارومیــه که در کنار 
تغییرات اقلیمی به عنــوان مهمترین دلایل 
بحران دریاچه ارومیه مطرح می شــود گفت: 
این مســائل باعث شده ســطح آب در برخی 
از نقاط کشــوراز ۲۵ متر به ۵۰۰ متر برســد 
و این بلایی اســت که بر سرمحیط زیست و 
آینده فرزندان ایران آورده شــده است. درحق 
محیط  زیست ظلم شــده است و جواب ظلم 
هم مشــخص است که چیســت. معاون اول 
رئیس جمهوری گفت: اکنون برای حل مشکل، 
باید حقابه محیط زیست را پیش فرض بدانیم، 
تغییر درالگوی  کشت را به دقت عملی کنیم 
و همزمان با این اقدامات، جامعه و کشاورزان 
را هم توجیه کنیم کــه چگونه باید از آب به 
درستی استفاده کنند. عارف خاطرنشان کرد: 
بایــد در کنار اقدامات عملی، فرهنگســازی 
کنیم، از دیــد دولت چهاردهــم، طرح های 
نجات دریاچه ارومیه کــه دردولت های قبل 
تصویب شده محترم است، اما تلاش می کنیم 
اگــر نواقصی در این طرح ها وجود دارد آنها را 
رفع کنیم و اگر نقاط قوتی بوده آنها را تقویت 
کنیم. وی با تشــکر از یکی از اساتید دانشگاه 
ارومیه که در این جلســه، پیشنهادات علمی  
و براســاس متدهای جهانی فائو را ارائه کرد 
گفت: اگر چه کار دانشگاه ارومیه قابل تقدیر 
اســت اما تنها نباید به تحقیقات این دانشگاه 

محدود شد، همه دانشــگاه ها و مراکز علمی 
کشــور می تواننــد در این زمینــه طرح های 
مطالعاتی را شــروع کرده و ببینند در ســایر 
نقاط جهان برای رفع این چنین بحران هایی 
چــه تدابیــری اندیشــیده اند. معــاون اول 
رئیس جمهوری در ادامه با تشــکر  از  اقدامات 
صورت گرفته برای کاهــش ۴۰ درصدی در 
مصرف آب گفت:سازمان محیط زیست و سایر 
دستگاه های ذیربط باید با جدیت در این حوزه 
وارد شــده و بررسی کنند که چگونه می توان 
هم صنعتی شد و هم محیط زیست را حفظ 
کرد. عارف در این جلسه همچنین دستورداد 
با همکاری اســتانداران سه اســتان حاشیه 
حوزه آبریز دریاچه ارومیه، مســئولان وزارت 
نیرو، جهادکشــاورزی، معاونت علمی ریاست 
جمهوری، ســازمان برنامه و بودجه، سازمان 
محیط زیست و سایر دستگاه ها و سازمان های 
ذیربط بررسی های لازم درباره اقدامات گذشته 
و راهکارهای علمی برای نجات دریاچه ارومیه 
صورت گرفته و ظرف مــدت یک ماه، برنامه 
مدونی برای این حوزه  آماده شود. معاون اول 
رئیس جمهوری در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشــاره به اهمیت دریاچه ارومیه برای 
ایران افزود: خلبان پروازی که از روی دریاچه 
ارومیــه عبور می کرد به من گفت: هر وقت از 
روی این دریاچه پرواز می کنم، با دیدن آن چه 
به روز دریاچه آمده اســت، واقعاً بهم می ریزم 
و این حسی است که همه مردم ایران درباره 
این نقطه از ایران دارند، دریاچه ارومیه متعلق 
به چند اســتان نیست، بلکه نقشی ملی دارد 
و همه مردم ایران نســبت به آن این احساس 

را دارند.

گزارش »مردم سالاری« از پاسخ های وزرا به خبرنگاران در حیاط دولت:

از رفع فیلترینگ تا پرداخت مطالبات بازنشستگان

عارف:

بحران دریاچه ارومیه، یک »بحران ملی« است

مراسم رسمی آغاز سال تحصیلی 
با حضور پزشکیان در دانشگاه تهران

مدیرکل حوزه وزارتی و روابط عمومی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری اعلام 
کرد: مراسم رسمی آغاز سال تحصیلی جدید ۱۴۰۳ - ۱۴۰۴، با حضور رئیس 

جمهور، صبح روز شنبه )۲۱ مهر( در دانشگاه تهران برگزار می شود.
به گزارش وزارت علوم، سید احمدرضا خضری با اعلام این خبر گفت: آیین 
رسمی آغاز سال تحصیلی جدید دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی طبق روال 
ســنوات گذشته، با حضور مسعود پزشکیان و جمعی از استادان، دانشجویان و 

مدیران و دست اندرکاران آموزش عالی کشور برگزار می شود.
به گفته وی در آن علاوه بر سخنرانی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری و وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی؛ یک دانشــجو، یک استاد و یک کارمند 
آموزش عالی نیز به نمایندگی از این ســه قشر، دیدگاه ها و نظرهای خود را با 

رئیس جهور در میان خواهند گذاشت.
وی افزود: همچنین در این آیین، از افراد برتر آزمون سراسری ۱۴۰۳ تجلیل 

خواهد شد.
ورود پزشکیان به رقابت های انتخابات ، با تدبیر رهبری و در جهت 

حفظ منافع ملی صورت گرفت
محمدجعفر قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهوری، در مراسم تکریم سردار 
سعید محمدی، جانشین معاونت اجرایی ریاست جمهوری در دولت سیزدهم با 
گرامیداشت یاد شهید سیدحسن نصرالله و محکومیت جنایات صهیونیست ها 
در غــزه و جنوب لبنان، گفت: به هر حال وقتــی دولتی تغییر می کند، افراد 
جدیدی در سمت ها قرار می گیرند، اما مهم است که از تجربیات عزیزان قبلی 

هم استفاده شود. در مدیریت جدید معاونت، قائم مقام منصوب نخواهد شد.
معــاون اجرایی رئیس جمهوری تاکید کرد: واقعیت این اســت ورود دکتر 
پزشکیان به رقابت های انتخابات ریاست جمهوری، با تدبیر مقام معظم رهبری 
و در جهــت حفظ منافع ملــی صورت گرفت و معتقدم او بــه دنبال افزایش 
مشارکت در انتخاباتی رقابتی بود. جمهوری اسلامی اول به خدا و بعد به مردم 
متکی اســت؛ نه به غرب وابسته است و نه شرق. در نتیجه مقام معظم رهبری 
در این انتخابات تدبیر کردند مردم بیشتری در انتخابات مشارکت کنند و فردی 
هم از سوی مردم انتخاب شد که رهبر معظم انقلاب اسلامی شناخت خوبی از 

او دارند و حتی در زمان وزارت بهداشت از ایشان حمایت می کردند.
سرپرســت نهاد ریاست جمهوری با بیان اینکه آقای پزشکیان در همه امور 
با رهبر معظم انقلاب اســلامی هماهنگی انجــام می دهند، تاکید کرد: حدود 
چهاردهه است که با آقای پزشکیان دوست و همراه هستم و شهادت می دهم 
او همواره، حتی آن زمان که یک جوان بود و مسئولیتی نداشت، بازهم به فکر 

مردم بود و درد مردم را داشت.

ظفرقندی:
مقدار زیادی از مطالبات پرستاران پرداخت شد

محمدرضــا ظفرقندی در جمع خبرنگاران در پاســخ به پرسشــی درباره 
مطالبات پرستاران اظهار کرد: هم برای پرستاران و هم شرکت های تولیدی دارو 
از صندوق ذخیــره ارزی و هم از دولت و بیمه مطالباتی که مدت ها به تعویق 

افتاده بود، بخش عمده ای پرداخت شده است.
وی افزود: مطالبات پرستاران در زمینه اضافه کاری حدود هفت ماه از ۱۴۰۲ 
باقی مانده و به اردیبهشت ۱۴۰۳ رسیده است که مقدار زیادی از آن پرداخت 

شده است.
وزیر بهداشت تاکید کرد: در زمینه دارویی هم به همین شکل عمل شده و 
بخشی از مطالبات پرداخت شده و مابقی نیز به همین ترتیب پرداخت می شود.
وزیر بهداشت درباره سهمیه های ورودی رشته پزشکی در دانشگاه ها گفت: 
اینکه سهمیه های ورودی رشته پزشکی بیش از حد است را همه اذعان دارند. 
موضوع در شــورای عالی انقلاب فرهنگی مطرح شد و رئیس جمهوری دستور 
داد کارگروهی از وزارت علوم، وزارت بهداشت و سازمان سنجش این سهمیه ها 

را بازبینی کنند.
ظفرقندی درباره تامین ارز داروهای کمیاب برای بیماری های صعب العلاج 
تاکید کرد: برنامه دولت این اســت در این زمینه تامین ارز برای داروهایی که 
مواد اولیه آن وارداتی اســت، صورت گیرد و برای داروهایی که در داخل تولید 
می شود نیز تامین لازم انجام شود و سعی می کنیم در این زمینه کمبود زیادی 

نداشته باشیم.

دنیامالی: 
دنبال برگزاری دیدار با قطر، در ازبکستان هستیم

احمد دنیامالی در حاشیه نشست هیات دولت در جمع خبرنگاران، بیان کرد: 
ورزشگاه آزادی تا پایان آذرماه تکمیل خواهد شد.

وی ادامه داد: دولت پیگیر مسأله پرداخت وام ازدواج است و دستورات لازم 
داده شــده تا سامانه باز شود. حدود ۳۰۰ هزار متقاضی این وام وجود دارد که 

برنامه ریزی کردیم با تأمین منابع، پرداخت ها صورت بگیرد.
وزیــر ورزش و جوانان در ادامه در پاســخ به پرسشــی، اظهار کرد:  اکنون 
بچه های ما )تیم ملی فوتبال( در ازبکســتان هستند. بحث بر سر این است که 
بازی در ازبکستان برگزار شود. منتهی همان روز ازبکستان خودش بازی دارد و 

طبیعتا شاید این شرایط فراهم نشود، در حال پیگیری هستیم.
وی در ادامه در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه ساخت ورزشگاه جدید در 
تهران به کجا رسیده است؟ بیان کرد: ساخت ورزشگاه جدید باید مراحل آن در 
دولت طی شود. مصوباتی که از قبل بود را در حال پیگیری هستیم. ان شاءالله 
یک گزارشــی را به دولت خواهیم برد. بعد از تاییــد دولت باید پیگیری های 
لازم انجام شود. بحث ساخت ورزشگاه بزرگ در تهران به انضمام سالن ها یک 
مجموعه است. باید در دولت مطرح و منابع آن معلوم شود سپس برای انتخاب 

پیمانکار اقدام خواهیم کرد.
دنیامالی در پاســخ به پرسشــی درباره تخصیص بودجه به همه رشته های 
ورزشــی، بیان کرد: بحث ما توســعه همه ورزش ها است، طبیعتا ورزش های 
المپیکی برای ما خیلی مهم تر اســت؛ چرا که دو سال آینده بازی های آسیایی 
ژاپن را داریم، ولی سعی می کنیم که رشته های دیگر را مورد  توجه قرار دهیم.

وی همچنین در ادامه در پاسخ به پرسشی در خصوص تخصیص وام ازدواج 
جوانان، بیان کرد: شخص رئیس جمهور و معاون اول پیگیر این موضوع هستند. 

دستورات لازم صدر شده است؛ ان شاءالله به زودی پرداخت ها انجام می شود.

صالحی امیری:
الواح هخامنشی تدریجی به ایران بازمی گردد

رضا صالحی امیری وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: دیروز ما میزبان ریاســت محترم جمهور در موزه 
ملی ایران برای رونمایی از الواح هخامنشی بود که از دانشگاه شیکاگو برگشته 

است .
وی افزود: با اقدام حقوقی انجام شــده ایــن الواح و حق ایران در زمینه آن 
اثبات و جلوی فروش آنها گرفته شــد. این الــواح به صورت تدریجی به ایران 

بازمی گردد.
صالحی امیری همچنین تصریح کرد: اطمینان می دهم در حوزه های تمدنی 
کشورمان، اجازه هیچگونه احداث بنا و اقداماتی که باعث لطمه به حریم میراث 
این ملت باشد را نخواهیم داد. خوشبختانه تا امروز هیچ اتفاقی رخ نداده است.

وی یادآور شــد: تاکید کردم گروهی از پژوهشگران ما به شیراز اعزام شوند 
و از نزدیک وضعیت را بررســی کنند تا چنانچه عبور خط مترو باعث خسارت 
به بنا تشــخیص داده شود، حتماً از احداث آن جلوگیری شود. هم استانداری، 
هم شــهرداری شیراز و هم مسئولان میراث فرهنگی در این خصوص همصدا 
هســتند که اقدامات عمرانی در فارس و شهر شیراز نباید کمترین خسارت را 

برای بناهای ما داشته باشد.
وزیر گردشــگری درباره آمار میزان ورود گردشــگران به کشور در ۶ ماهه 
نخســت ســال جاری اظهار کرد: این میزان به لحاظ شرایط خاص کشور در 
نوسان است. آمار پارسال ۶.۳ میلیون نفر است و ما تعهد داریم در پایان برنامه 

به ۱۵ میلیون برسیم و باید حتما افزایش جدی داشته باشیم.
صالحی امیری در ادامه گفت: ســه موضوع جذابیت، زیرساخت و امنیت را 

باید باهم ببینیم.
در جذابیت ایران براساس مطالعات جهانی در رتبه هفتم است. هم جذابیت 
میراث و هم جذابیت طبیعی و دریایی داریم اما باید برای آن زیرساخت  کافی 

جهت پذیرش گردشگر داشته باشیم.
وی تأکید کرد: الان ۲۷۰۰ پروژه گردشــگری در دست اجرا از سوی بخش 
خصوصی اســت که ارزش آن حدود ۵۷۰ هزار میلیارد تومان اســت. بیش از 

یکصد هتل با درجات مختلف نیز در حال ساخت است.

دولت

سردار قاآنی در چند روز آینده
از رهبر انقلاب 

نشان فتح دریافت خواهد کرد
مشاوره فرمانده سپاه گفت که تا چند روز آینده حضرت 
آیت الله خامنه ای به »سردار قاآنی« نشان فتح اهدا خواهند 

کرد.
به گزارش ایســنا، »ســردار ابراهیم جباری« در جمع 
خبرنگاران تاکید کرد که »ســردار قاآنی« فرمانده ســپاه 
قدس انقلاب اسلامی در سلامت کامل هستند و انشاءالله 
در روزهای آینده از حضرت آقا نشان فتح دریافت می کنند.

وی  در پاسخ به سوال ایسنا درباره سخنان روز سه شنبه 
»شــیخ نعیم قاسم« معاون دبیر کل حزب الله تصریح کرد: 
صحبت های روز گذشته نعیم قاسم در لبنان نوید پیروزی 

و موفقیت و آمادگی روزافزون تر را می دهد.
جباری اظهار کرد: آقای نعیم قاسم گفتند که اگر ضعف 
و اشکالی بود، جبران کردیم. وی همچنین تاکید کرد که 
در حملات شب گذشته ســوریه هیچ ایرانی نبوده است. 
اسرائیل از سر اســتیصال و درماندگی ساختمان یا فردی 
را هــدف قرار می دهد، اما این حمــلات در اراده حزب الله 
و حمــاس خللی وارد نمی کند. وی در پاســخ به ســوال 
ایســنا مبنی بر اینکه ممکن است مواضع آمریکایی ها در 
تنش های اخیر و پاسخ های متقابل محور مقاومت به رژیم 
صهیونیستی هدف قرار گیرد؟ اظهار کرد: صراحتا می گویم 
هیچ امادگی در آمریکایی هــا برای مقابله با ایران و جبهه 
مقاومت و جهان اســلام وجود ندارد. در جهان اسلام ده ها 
میلیون فرد داریم که توان بالقوه و بالفعل ما هستند و اگر 
حادثــه ای رخ دهد به میدان می آیند و جبهه وســیعی را 
ایجاد می کنند، از این رو آمریکایی ها الان جرات نمی کنند 
و نمی خواهند وارد جنگ شــوند و به آنها )اســرائیلی ها ( 
هم توصیــه می کنند کــه وارد جنگ نشــوند. وی ادامه 
داد: اگر روزی آمریکایی ها بــه فرض محال بخواهند وارد 
جنگ شــوند، پایگاه ها و منابع و ناوهایشان در تیررس ما 
وجــود دارد و فرماندهان و جوانان مــا در زمین و دریا و 
هوا جواب ســنگین به آمریکایی ها می دهند، اما من یقین 
دارم که آمریکایی ها وارد میدان نمی شــوند. جباری گفت: 
»وعده صادق ۲ «را خوردند و توصیه می کنیم سرجایشان 
بنشــینند. اگربه فرض محال برای این که قلب پلیدشان 
آرام شــود نقطه ای از کشــور ما را بزنند ما ده ها نقطه از 
آن ها را می زنیم. بعد چه می کنند؟ اگر این روند گسترش 
یاید ایران اسلامی و جبهه مقاومت چیزی از اسرائیل باقی 
نمی گذارنــد. آن هــا بدانند اگر نقطه ای از ایــران را بزنند 
محکم تر و شکننده تر خواهند خورد. وی در پاسخ به سوالی 
دیگر درباره غافلگیری اسرائیل از وعده صادق ۲ اظهار کرد: 
نگاه ما به تدابیر امام جامعه است و چون مقداری طولانی 
شدن پاسخ ما طول کشید باعث شد آن ها غافلگیر شوند. 
فکر می کردند نظام ما می ترسد و رفتند در لاک دفاعی و ما 
از این فرصت استفاده کردیم و اول سامانه هایشان را از کار 
انداختیم و بعد زدیم و ۹۰ درصد موشک های ما به نقاطی 
که می خواســتیم برخورد کرد و الحمدالله الان در شرایط 

دیوانه واری به سر می برند.

مشاور فرمانده سپاه:
وعده صادق ۲ نقشه برداری ضربه مهلکی 

بود که بعدا به آنها می زنیم
مشــاور فرمانده کل سپاه با اشــاره به »عملیات وعده 
صادق ۲ « گفت: آمریکایی ها و اسرائیلی ها به شدت از این 
حمله غافلگیر شدند، در این حملات آشیانه »اف ۳۵« ها و 

پایگاه نظامی شان هدف قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، »سردار ابراهیم جباری« مشاور فرمانده 
کل ســپاه در نهمین »کنفرانس بین المللی حقوق بشــر 
آمریکایی از دیدگاه رهبر معظم انقلاب اسلامی با محوریت 
شهادت سید حســن نصرالله، عملیات وعده صادق و نظم 
منطقه ای«گفت: در شب حمله وعده صادق ۲ بی بی سی 
اعلام کرد افسانه گنبد آهنین در هم شکست و حمله ایران 

ثابت کرد این سیستم آبکش اهنین است.
 جباری اظهار کرد: ۹۰ درصد موشک ها به اهداف تعیین 
شده برخورد کرد، البته قبل از آن حملات سایبری داشتیم 

که موجب اصابت موشک ها به طور دقیق به اهداف شد.
وی یاد »سیدحســن نصرالله« را در کنار »حاج قاســم 
سلیمانی« گرامی داشت و گفت: مهم است که این ۲ عزیز 
را در کنار هم یاد کنیم. در نماز جمعه این هفته تهران امام 
خامنه ای شهید نصرالله را یک مکتب معرفی کردند یعنی  

شخصیتی جامع الاطراف بودند.
مشاور فرمانده کل سپاه گفت: شهید سید حسن نصرالله 
ذوب در حضرت آقا بودند. ایشــان و حاج قاسم شخصیت 
و جنبه های معمارگونه داشــتند. اینها ساختارهایی را بنا 
کردند و تکامل دادند که بی نظیر بوده است. سازمان قدس 
سپاه وجود داشت، اما بروز و ظهور نداشت و به برکت وجود 
حاج قاسم در جهان اسلام اثرگذار شد و حزب الله در دوران 
سی ساله مسئولیت سید حسن به جایگاه رفیعی رسید و 
عامل  وحدت در لبنان شد. مشاور فرمانده کل سپاه گفت: 
۱۲ الی ۱۳ سال در محضر آیت الله خامنه ای انجام وظیفه 
می کردم و شخصیت های زیادی در مجموعه های مختلف 
داخلی و خارجی می آمدنــد و ندیدم حضرت آقا جز حاج 
قاسم و سید حسن نصرالله را این گونه به آغوش بکشند و 
امروز قلب حضرت آقا داغدار است. بعد از وعده صادق کمی 
خوشــحالی کردیم ولی حضرت آقا فرمودند که ما داغدار 
سید هستیم. وی ادامه داد: سید حسن نصرالله از عظمتی 
برخوردار بود که خانواده حضرت آقا و فرزندانشــان که از 
شخصیت های بزرگ هستند برای اینکه در کنار سید قرار 

بگیرند و با او عکس بگیرند از هم سبقت می گرفتند.
جباری گفت: حاج قاسم با یاری حزب الله لبنان و کمک 
و مدیریت سید حسن نصرالله و عمود خیمه جبهه مقاومت 
عبدالملک بدرالدین در یمن و ابومهدی مهندس در عراق 
و غیره، تشــکیلات عظیم سیاســی و نظامی و اجتماعی 
ایجاد کردند که همه اجزای آن موفق شــدند و در برخی 
موارد کارکردی بهتر از دولت های منطقه داشــتند. طراح 
و صاحــب فکر و نظریه پرداز جبهــه مقاومت حضرت امام 
خامنه ای دامت برکاته هســتند و این را هم حاج قاسم و 
هم سید حسن می گفتند و سید حسن نصرالله در تکامل 
این جبهه نقش بی بدیل ایفا کردند. جباری در ادامه به ذکر 
خاطره ای از سید حسن نصرالله که برای وی تعریف کرده 
اســت، پرداخت و گفت: ایشان گفتند وقتی اسحاق رابین 
نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی با حافظ اسد توافق 
کردند که حزب الله خلع سلاح شود، همه ناراحت و نگران 
بودند که چه می شــود. ما آمدیم ایران و خدمت مسئولان 
وقت رسیدیم اما گفتند دیگر توافق شده و نمی توان کاری 
کرد. اینها دل ما را خالی کردند و روز ســوم حضرت آقا به 
ما وقت دادند و وزیر دفاع هم آنجا بودند و ایشــان گفتند 
نگران نباشید و به وزیر دفاع گفتند بیش از گذشته آنها را 
پشــتیبانی کنید و با قوت پیش بروید و آقای سید حسن 
نصرالله عزیز به زودی در رژیم صهیونیستی اتفاقاتی می افتد 
که فضا عوض می شود. برگشتیم لبنان و مدتی نگذشت که 
یک جوان افراطی اسحاق راببین را به جهنم واصل کرد و 
ایهود باراک جانشین شد و تمام توافق های قبلی از جمله 

توافق مذکور را لغو کرد.

دفاعی
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